
 1 

Zápis ze schůze Výboru pro regiony 
Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

Úřad vlády ČR – 28. června 2011 

Přítomni / Omluveni: viz prezenční listina (Příloha k zápisu). 

Schůzi Výboru pro regiony Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále jen 
„Výbor“) řídil jeho místopředseda M. Čermák. 

Program schůze 

1) Zahájení, úvod 

2) Aktuální informace z Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

3) Získávání informací o poskytování dotací pro nestátní neziskové organizace 
z krajských rozpočtů 

4) Harmonogram, koncepce činnosti a změny v organizaci Výboru pro regiony pro rok 
2011 

5) Různé 

Ad 1) Zahájení, úvod 

Schůzi zahájil M. Čermák a přivítal přítomné. 

Ad 2) Aktuální informace z Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

Aktuální informace přednesla JUDr. H. Frištenská. Předseda Rady vlády pro nestátní 
neziskové organizace (dále jen „Rada“) stále jmenován nebyl. Rada se sice pod vedením své 
místopředsedkyně schází i nadále, avšak díky neexistenci předsedy nejsou možné žádné 
personální změny v Radě a v jejích výborech. JUDr. H. Frištenská dále uvedla, že poslední 
zasedání Rady se konalo dne 16. května 2011. Vystoupil na něm předseda Výboru Ing. R. 
Haken s prezentací o uzavírání smluv o partnerství. Rada schválila novelu zákona o veřejných 
sbírkách. Novela byla předložena vládě a pravděpodobně na počátku srpna 2011 ji projedná 
Legislativní rada vlády. Samotná vláda by ji pak mohla projednat na přelomu srpna a září. 
Věcný záměr zákona o statusu veřejné prospěšnosti prošel podruhé připomínkovým řízením. 
Vzhledem k tomu, že některé připomínky jsou nevypořadatelné, a také vzhledem k odporu 
některých NNO k tomuto zákonu bude s největší pravděpodobností rozhodnuto o zastavení 
prací na této normě. Dne 15. června 2011 vláda schválila Hlavní oblasti státní dotační politiky 
vůči NNO pro rok 2012. Vládě byla rovněž předložena Výroční zpráva o činnosti Rady v roce 
2010. Na programu příštího zasedání Rady bude na návrh Ing. R. Hakena zařazen bod 
o přípravě na nové programovací období Evropské unie. 
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M. Čermák vyzval členy Výboru, aby se vyjádřili k jeho činnosti, popř. navrhli, čím 
by se Výbor měl více zabývat. 

Mgr. Y. Kubjátová uvedla, že jí chybí předseda Rady. Konstatovala, že Olomoucký 
kraj je jedním z těch, které dosud smlouvu o partnerství neuzavřely. Je to hlavně z toho 
důvodu, že partner kraje, tj. Unie neziskových organizací Olomouckého kraje, nemá právní 
subjektivitu. Kromě toho, soudě podle obsahu smluv o partnerství z jiných krajů, Olomoucký 
kraj již všechny ve smlouvách uvedené činnosti provozuje. 

D. Černý uvedl, že spolupráce s Ústeckým krajem je dobrá a stále pokračuje. Proběhlo 
několik krajských konferencí NNO, dotační programy Ústeckého kraje fungují uspokojivě. 
P. Husák k tomu doplnil, že budoucnost této spolupráce bude záležet na tom, jaké budou 
příjmy kraje v příštím roce a co všechno z nich bude muset kraj platit. 

Bc. J. Radová konstatovala, že smlouva byla v Plzeňském kraji podepsána loni 
v květnu. Spolupráce probíhá dobře, i co se týče krajských dotací pro NNO. L. Kubový uvedl, 
že z jeho pohledu se smlouva částečně plní, částečně ne. Na podzim letošního roku se plánuje 
konference, která má vyhodnotit naplňování této smlouvy. 

Ing. D. Žárský uvedl, že spolupráce ve Zlínském kraji je takřka příkladná. Zahájili 
projekt, který bude mapovat neziskový sektor v kraji. Za cíle považoval Ing. D. Žárský 
profesionalizaci NNO a vytvoření krajského informačního centra pro NNO. Ke smlouvě 
uvedl, že je jí zapotřebí každý rok doplňovat o soupis měřitelných cílů. Ing. B. Fuksa tyto 
informace potvrdil. 

Ing. T. Škaryd uvedl, že spolupráce s neziskovým sektorem v kraji Vysočina je velice 
dobrá. Nedávno proběhlo roční vyhodnocení smlouvy o spolupráci. Ing. T. Škaryd také 
vyjádřil politování nad tím, že stále ještě nebyl jmenován předseda Rady. Mgr. M. Havlík 
potvrdil informace pana radního Ing. T. Škaryda. Zdůraznil i zásadní roli Ing. P. Holého 
z krajského úřadu. Ocenil, že tento dobře nastavený systém vydržel fungovat i po změně 
politické reprezentace kraje. 

Ing. V. Derner uvedl, že memorandum o spolupráci v Královéhradeckém kraji 
podepsané nemají, což ale neznamená, že by spolupráce neprobíhala. Kraj poskytuje dotace 
NNO. V současné době zvažují posílení zastoupení NNO v krajské řídící skupině, která bude 
připravovat krajská dotační řízení. Memorandum berou spíše jako proklamaci, která nemá 
praktický dopad. Z. Hloušková uvedla, že o smlouvě se jednalo v minulém roce, byla za 
přítomnosti Ing. R. Hakena prezentována na radě kraje, avšak skutečně se ukázala být 
neprůchodnou. Spolupráce s krajem funguje, ale především v sociální oblasti. V kraji vznikla 
krajská asociace NNO, takže se snad spolupráce s krajem ještě více zkvalitní. 

PhDr. J. Altman uvedl, že v Jihomoravském kraji je smlouva naplňována, kraj poskytl 
Asociaci NNO Jihomoravského kraje 1.200.000 Kč, v rozpočtu kraje na příští rok se počítá 
s částkou 1.500.000 Kč, především na tvorbu informační databáze NNO. 

Mgr. P. Kluzová konstatovala, že v Moravskoslezském kraji se situace stále nemění, 
smlouva žádná podepsána není. Nemají na kraji konkrétního partnera, který by byl ochoten 
s nimi jednat. Spolupráce probíhá zejména v sociální oblasti, a to s konkrétními velkými 
NNO. 
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Lic. L. Strakošová uvedla, že smlouva byla v Pardubickém kraji podepsána v říjnu 
2010, spolupráce funguje velmi dobře. Spolupráce byla dlouhodobá a dohoda ji jen potvrdila. 
Bc. J. Machová, DiS. jí doplnila s tím, že na počátku příštího roku proběhne konference, na 
které bude smlouva vyhodnocena. Dále uvedla, že NNO pořádají např. pilotní projekt burza 
filantropie, kde se setkávají NNO, podnikatelé a veřejná správa. 

M. Čermák uvedl, že v Karlovarském kraji je dohoda podepsána. Snaží se poskytovat 
např. prostory pro NNO. Doporučil krajským radním, aby se o problémy neziskového sektoru 
starali ti radní / zaměstnanci, kteří mají na starosti krajskou tripartitu. H. Šnajdrová uvedla, že 
inventura plnění dohody bude provedena na krajské konferenci, která se bude konat v září 
2011. 

PhDr. K. Schwarz konstatoval, že ve Středočeském kraji není žádná síťová organizace 
NNO. Podobná situace je v Praze. V Jihočeském kraji je situace poměrně dobrá. 
V Libereckém kraji je stav také příznivý, někteří zástupci NNO jsou dokonce ve vedení kraje. 
Dohoda o spolupráci je v kraji podepsána. 

R. Hanačík uvedl, že spolupráce ve Středočeském kraji sice běží, ale ad hoc. Není 
určena žádná kontaktní osoba. 

L. Kubový konstatoval, že v Jihočeském kraji již rok existuje krajská asociace NNO, 
ale hejtman s ní chce jednat, teprve až v ní bude více než 50 % všech krajských NNO. 

Ing. M. Vyšín informoval, že za hlavní město Praha již byl nominován radní 
P. Dolínek. Jeho jmenování však bude moci proběhnout, až bude jmenován předseda Rady. 

Ad 3) Získávání informací o poskytování dotací pro nestátní neziskové organizace 
z krajských rozpočtů 

JUDr. H. Frištenská představila přítomným materiál, který sekretariát Rady připravil 
pro dnešní schůzi. Rada přijala na svém zasedání dne 10. března 2011 následující usnesení: 
„Rada uložila jednomyslně Výboru pro regiony zpracovat metodiku a zmapovat možnost 
doplnění analýzy o financování nestátních neziskových organizací na úrovni krajů“. Rada se 
dotačními systémy zabývá pravidelně dvakrát ročně: na podzim je zpracováván Rozbor 
financování NNO z veřejných rozpočtů za předchozí rok, a na jaře jsou připravovány Hlavní 
oblasti státní dotační politiky vůči NNO pro následující rok. Rada má tedy poměrně kvalitní 
informace o tom, jak fungují státní dotační systémy. Co se týče dotačních systémů krajů, 
máme údaje o poskytnutých částkách, ale neznáme způsoby poskytování dotací. Rada se 
proto rozhodla získat informace i o krajských dotačních systémech. K tomuto účelu má 
sloužit návrh dotazníku, který připravil sekretariát Rady. Dotazník bude rozeslán členům 
Výboru. 

Ing. D. Žárský doporučil, aby se dotazník týkal výhradně krajských finančních 
prostředků, ne např. státních, které procházejí krajskými rozpočty. 

Mgr. Y. Kubjátová upozornila na to, že odhad celkových dotací pro NNO 
z Olomouckého kraje na rok 20101 neodpovídá skutečnosti. JUDr. H. Frištenská odpověděla, 
že při zpracování Rozboru financování NNO z veřejných rozpočtů, odkud byl odhad čerpán, 

                                                 
1 Odhad je z roku 2009. 
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vychází jeho zpracovatelé z podkladů od krajů. Přislíbila však, že sekretariát Rady zjistí, jak 
došlo k tomu, že byla v tomto materiálu uvedena nesprávná částka. 

M. Čermák uvedl, že sekretariát Rady rozešle členům Výboru návrh dotazníku 
k vyjádření e-mailem. Poté bude teprve vypracována finální verze dotazníku. 

Ad 4) Harmonogram, koncepce činnosti a změny v organizaci Výboru pro regiony pro 
rok 2011 

M. Čermák konstatoval, že tento bod programu bude vynechán, protože vyžaduje 
přítomnost předsedy Výboru. 

Ad 5) Různé 

L. Kubový podal obsáhlou informaci o Evropském roku dobrovolnictví. Mají v plánu 
jezdit s tzv. dobrobusem do krajských a statutárních měst, do informačních center apod. 
Informace o Evropském roku dobrovolníků doplnil i Bc. L. Krajdl. Závěrečná konference 
Evropského roku dobrovolníků se bude konat 8. – 9. prosince 2011 v Plzni. 

PhDr. K. Schwarz podal informaci o aktivitách Asociace NNO v České republice 
v oblasti cestovního ruchu. 

L. Kubový navrhl uspořádat na příští schůzi prezentaci Evropského roku 
dobrovolníků. 

Ing. D. Žárský se vrátil k bodu č. 4 dnešního programu a navrhl uložit předsedovi 
Výboru, aby pro příští schůzi k tomuto bodu připravil podklady. 

Bc. L. Krajdl upozornil, že příští rok bude Evropským rokem aktivního stárnutí 
a mezigenerační solidarity. Zajímalo ho, které ministerstvo bude mít tuto problematiku ve své 
gesci. Požádal sekretariát Rady o zprostředkování této informace. M. Čermák odpověděl, že 
se v této záležitosti obrátí jako místopředseda Výboru na předsedu vlády. 

                Miloslav Čermák, v.r. 
               místopředseda Výboru 

Zpracoval: Ing. Martin Vyšín 
Sekretariát RVNNO 


